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مقام ارشــد کاخ ســفید گفت ایران همچنان برای پاسخ به رژیم صهیونیستی 
آمادگی دارد.

»جان کربی« هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شــورای امنیت ملی آمریکا در کنفرانس 
خبری خود در کاخ ســفید در رابطه با مذاکرات آتش بس در غزه گفت: آن ها شــب گذشته در 
قاهره بحث های ســازنده ای داشتند و این مذاکرات امروز نیز ادامه خواهد داشت. برنز امروز در 
آنجا حضور دارد تا به این مذاکرات بپیوندد. بنابراین، این فرآیند در حال پیشــرفت است. نیاز 

است که هر دو طرف در این مذاکرات شرکت کنند.
به گزارش ایسنا، وی ادامه داد: اکنون نکته مهم این است که همه در این مذاکرات شرکت 

کنند. همه باید با هدف برآورده کردن جزئیات توافق به مذاکرات بیایند.
کربی در رابطه با احتمال حصول آتش بس گفت: نشــانه های اولیه در قاهره این اســت که 

مذاکرات سازنده بوده اما در طی روزهای آتی مذاکرات بیشتری در پیش رو داریم. 
این مقام ارشد آمریکایی در پاسخ به سؤالی در رابطه با اظهارات آنتونی بلینکن، وزیر خارجه 
آمریکا مبنی بر اینکه بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی با پیشنهاد آتش بس 
واشنگتن موافقت کرده است، توضیح داد: او از جلسه با نخست وزیر نتانیاهو بیرون آمد و گفت 
که نخست وزیر این پیشنهاد را پذیرفته است. این درست است اما باید به جزئیات نحوه اجرای 

این پیشنهاد بپردازیم.
وی افزود: ما در چند روز گذشته گفت وگوهای سازنده ای با همتایان اسرائیلی خود داشتیم، 
و این شامل تماس تلفنی است که رئیس جمهور ]آمریکا[ چند روز پیش با نخست وزیر ]اسرائیل[ 
داشت... ما در قاهره هستیم. آنها در قاهره هستند. ما نیاز داریم که حماس نیز در مذاکرات شرکت 
کند. باید به سر جزئیات به توافق برسیم و طی روزهای آتی بر روی این مسئله تمرکز خواهیم کرد.
کربی درباره ارزیابی واشنگتن درباره پاسخ تلافی جویانه ایران و حزب الله به رژیم صهیونیستی 
در پی اقدامات تروریستی این رژیم گفت: من نمی خواهم وارد ارزیابی اطلاعاتی شوم. هنوز وضعیت 
بسیار خطرناک است. من نمی توانم پیش بینی کنم که ایران چه کاری خواهد یا نخواهد کرد. 
ما معتقدیم که آنها هنوز آماده اند کاری انجام دهند. بنابراین ما باید آماده  باشیم. ما قابلیت های 

نظامی خود را در منطقه تقویت کرده ایم.
وی در ادامه اظهار کرد: در مورد حزب الله نیز بار دیگر وارد ارزیابی اطلاعاتی نمی شــوم اما 
قطعــاً باید لفاظی های حــزب الله را جدی بگیریم. ما می دانیم که تقریباً هر روز تبادل آتش در 
آنجــا صورت می گیرد. مــا نمی توانیم آن را نادیده بگیریم. من در حال حاضر نمی توانم چیزی 
بگویم که نشــان دهنده نوعی اقدام قریب الوقوع باشد اما تاکید دارم که ما این تهدید احتمالی 

را بسیار جدی می گیریم.
کاندولیزا رایس:

ایران خروج ما از خاورمیانه را جشن می گیرد؛
دارایی های تهران را نباید آزاد كرد

کاندولیزا رایس سیاســتمدار جمهوریخواه و وزیر خارجه پیشین آمریکا با بیان 
اینکه »چالش ایالات متحده آمریکا با  گســترش و رشــد همکاری روسیه با چین، 
ایران و کره شمالی پیچیده شده است«، گفت: ایران خروج ایالات متحده آمریکا را 

از خاورمیانه جشن می گیرد.
»کاندولیزا رایس« وزیر خارجه پیشین ایالات متحده آمریکا در دوره ریاست جمهوری »جورج 
دبلیو بوش« در تحلیلی که در نشــریه »فارن افرز« آمریکا منتشــر شده است، نوشت: »چالش 
آمریکا با گسترش و رشد همکاری روسیه با چین، ایران و کره شمالی پیچیده شده است. این 
چهار کشــور یک هدف مشترک دارند و آن هم تضعیف و جایگزینی سیستم بین المللی تحت 

رهبری آمریکا است که این چهار کشور با آن مخالف هستند.«
به گزارش ایرنا، وزیر خارجه پیشــین آمریکا مدعی شد: »نزدیک تر شدن ایران به ساخت 
ســلاح هسته ای چین و روسیه را ترسانده است. نیروهای وابسته به تهران منبع دائمی مشکل 
در خاورمیانه هستند: حوثی ها )انصارالله( کشتی ها را در دریای سرخ به خطر می اندازند، حماس 
بی پروا جنگی را با اسرائیل آغاز کرد، حزب الله لبنان تهدید می کند که این جنگ را به یک آتش 
منطقه ای تبدیل می کند، و شــبه نظامیان در عراق و سوریه که به نظر نمی رسد تهران کنترل 
محــدودی بر آنها دارد، حملاتی را علیه نیروهای ارتــش آمریکا انجام داده اند. خاورمیانه بد و 
بی ثبات برای روسیه یا چین خوب نیست. هیچ یک از این سه قدرت واقعاً به کیم جونگ اون، 

رهبر بی پروای کره شمالی، اعتماد ندارند.«
این سیاستمدار جمهوریخواه آمریکایی سپس با انتقاد از سیاست دولت دموکرات جو بایدن در 
بخش دیگری از مقاله خود مدعی شد: »واشنگتن دیگر هرگز نباید دارایی های ایران را آزاد کند، 
همان طور که دولت جو بایدن رئیس جمهور آمریکا این اقدام را به عنوان بخشی از توافق برای 
آزادی پنج آمریکایی زندانی انجام داد. تلاش ها برای یافتن افراد میانه رو در میان حکومت مذهبی 
ایران محکوم به شکست است و تنها به حکومت ایران اجازه می دهد که از پاسخگویی فرار کند.«
کاندولیزا رایس تاکید کرد: آمریکا باید توانایی دفاعی کافی را برای مقابله با اهداف استراتژیک 
چین، روسیه و ایران حفظ کند. جنگ در اوکراین نقاط ضعفی را در پایگاه صنعتی دفاعی آمریکا 
آشکار کرده است که باید اصلاح شود. وزیر خارجه دولت جورج دبلیو بوش در بخش دیگری از 
مقاله خود در فارن افرز ادامه داد: ایجاد حمایت از یک سیاست خارجی بین المللی گرایی مستلزم 
رئیس جمهوری است که تصویر واضحی از جهان بدون ایالات متحده آمریکا فعال ترسیم کند. 
در چنین دنیایی، پوتین و شی رؤسای جمهور چین و روسیه جسور شده و با شکست اوکراین، 
به سوی فتح بعدی می روند. وزیر خارجه جمهوریخواه پیشین آمریکا اضافه کرد: ایران نیز خروج 
آمریکا را از خاورمیانه جشن می گیرد و حکومت خود را از طریق نیروهای وابسته به خود حفظ 
خواهد کرد. حماس و حزب الله جنگ های بیشتری را آغاز خواهند کرد و امیدها به عادی سازی 
روابط کشــورهای عربی خلیج فارس با اسرائیل از بین خواهد رفت. اقتصاد بین الملل ضعیف تر 

خواهد شد و این امر رشد آمریکا را از بین می برد.

سفر مهم نخست وزیر قطر به ایران
یک دیپلمات جمهوری اسلامی ایران با اشاره به سفر نخست وزیر قطر به تهران 

در روز دوشنبه، آن را سفری مهم در مورد تحولات منطقه عنوان کرد.
»حمیدرضا دهقانی« سفیر سابق جمهوری اسلامی ایران در قطر شامگاه یکشنبه و در مطلبی 
در شبکه اجتماعی ایکس در این ارتباط نوشت: »پنجم شهریورماه شیخ محمد بن عبدالرحمن 

آل ثانی نخست وزیر و وزیر خارجه قطر، دیدار مهمی از تهران دارد«.
به گزارش ایســنا، دهقانی نوشــت که »علاوه  بر روابط دوجانبه، قطر در پرونده های غزه و 
هسته ای، نقش ایفا می کند«. او همچنین نوشت: »باید دید آمریکایی ها، چقدر حاضر هستند با 

مهار اسرائیل، منطقه را از پرتگاه جنگ دور کنند«.

درمکتب امام

سازماندهی تحت بیرق حسینی
اجتماع مردم در تحت این بیرق الهی، این بیرق حسینی، اسباب این 
می شــود که سازمان داده شده باشد. اگر قدرت های بزرگ در منطقه های 
خودشان بخواهند که یک اجتماعی ایجاد کنند، با فعالیت های زیادی که 
شــاید چند روز یا چند دهه می کنند، در یک شــهری، یک عده- فرض 
کنیــد- صدهزار نفری، پنجاه هــزار نفری با خرج های زیاد و زحمت های 
زیاد مجتمع می شوند و به قول آن کسی که می خواهد صحبت کند، گوش 
می دهند. لکن شــما می بینید که برای خاطر همین مجالسی که مردم را 
به هم پیوند داده است، این مجالس عزایی که مردم را به هم جوش داده 
است، به مجرد اینکه یک مطلبی پیش می آید، در یک شهر نه، در سرتاسر 
کشور، تمام قشرهای مردم و عزاداران حضرت سیدالشهدا مجتمع می شوند 
و احتیاج به اینکه زیاد زحمت کشیده بشود و تبلیغات بشود ندارد؛ با یک 
کلمــه، وقتی مردم ببینند که این کلمه از حلقوم سیدالشــهدا)ع( بیرون 

می آید همه با هم مجتمع می شوند.
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معاون پارلمانی رئیس جمهور با بیان اینکه تلاش می کنیم مشکلات 
مردم را کاهش دهیم، گفت: پرداخت پول گندمکاران یا حقوق بازنشستگان 

در اولویت کار دولت قرار دارند.
شــهرام دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهــور در مصاحبه با رادیو اربعین با 
اشاره به آغاز کار فعالیت دولت چهاردهم تصریح کرد: از نمایندگان مجلس تقدیر 
و تشــکر می کنم که به پیام وفاق ملی رئیس جمهور جواب مثبت دادند و به کل 
کابینه رای مثبت دادند. امیدواریم دولت و مجلس با وفاق ملی و همکاری یکدیگر 
و همچنین با برنامه ریزی صحیح کارهای مثبتی برای پیشرفت کشور انجام دهند.

وی ادامه داد: تلاش می کنیم مشکلات مردم را کاهش دهیم تا آنها از نزدیک 
نتیجه این تلاش ها را ببینند تا متوجه شوند کارهای خوبی برای آنها انجام شده 
است. ما بر اساس اسناد بالادستی امور کشور را به پیش می بریم البته برخی مسائل 
دارای اولویت هســتند که تلاش داریم هرچــه زودتر آنها را انجام دهیم از جمله 
پرداخت پول گندمکاران یا حقوق بازنشستگان که در اولویت کار دولت قرار دارند.
معــاون پارلمانی رئیس جمهور همچنین اظهار کرد: امیدواریم با فضای وفاق 
ملی که در کشــور ایجاد شده، بتوانیم برای حل مشکلات اقتصادی مردم که در 

اولویت کاری دولت قرار دارند، اقدامات مناسبی انجام دهیم.
امیر ایرانی:

راهپیمایی اربعین یک همایش بزرگ 
توأم با معنویت غنی اهل بیت است

فرمانده نیــروی دریایی ارتش گفت: راهپیمایی اربعین یک همایش 
بزرگ توأم با معنویت و فرهنگ غنی اهل بیت است.

امیر شهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی ارتش در بازدید از بیمارستان صحرایی 
این نیرو و موکب خُدّام زوّارالحســین )ع( پایگاه دریایی شهدای تکاور خرمشهر 
مســتقر در مرز شلمچه اظهار داشت: امسال با توجه به افزایش دما و فصل گرما 
در مســیر زائران اربعین خدمات ویژه ای از قبیل مواکب خدمات رسان که حاصل 
نذورات کارکنان نیروی دریایی است و همچنین بیمارستان های صحرایی در نظر 
گرفته شده است. وی در ادامه با بیان اینکه راهپیمایی اربعین یک همایش بزرگ 
انسانی، توأم با اخلاق، معرفت، معنویت و فرهنگ غنی اهل بیت )ع( است، تصریح 
کــرد: زوایای معنوی، فرهنگی و دینی مختلف پنهان در راهپیمایی اربعین، قطعاً 
فراتر از ظواهر آن اســت؛ بنابراین هرگز نباید از تفسیر صحیح این پدیده تمدنی 
و فرهنگی انسان ســاز غافل شــد. فرمانده نیروی دریایی ارتش در موکب خُدّام 
زوّار الحسین علیه السلام پایگاه دریایی شهدای تکاور خرمشهر، ساعاتی را مشغول 

خدمت به زائران و دلدادگان اباعبدالله الحسین علیه السلام شد. 
معاون هماهنگ کننده نیروی پدافند هوائی ارتش:

بیش از ۳۰ دستگاه اتوبوس 
برای تسهیل تردد زائران واگذار شد

امیر ســرتیپ خوش قلب از خدمات نیروی پدافند هوائی ارتش به 
زائران اربعین در حوزه های ترابری، اطعــام و حمل ونقل زائران اربعین 

حسینی قدردانی کرد.
امیر ســرتیپ محمد خوش قلب، معاون هماهنگ کننده نیروی پدافند هوائی 
ارتش گفت: جابه جایی تجهیزات مواکب و انتقال زائران حســینی با اســتفاده از 
ظرفیت ترابری و ناوگان خودرویی سبک و سنگین پدافند ارتش تا بازگشت کامل 
هموطنانمان ادامه دارد؛ پدافند ارتش با واگذاری بیش از ۳۰ دستگاه اتوبوس مجهز 
به سیستم سرمایشی مطلوب گامی مثبت در راستای تسهیل تردد هموطنان مان 
برداشته است . وی اضافه کرد: اداره بهداشت و درمان نیروی پدافند هوائی ارتش 
بــا پیش بینی ها و تمهیدات لازم در زمینه اعزام کادر درمان مجرب و توزیع اقلام 
دارویی مختلف در بیمارستان های سیار و صحرایی این نیرو مستقر در مرزهای کشور 
به صورت شبانه روزی خدمات متعدد پزشکی و درمانی به هموطنان مان ارائه کرده 
است. معاون هماهنگ کننده نیروی پدافند هوائی ارتش عنوان کرد: پدافند ارتش با 
استفاده از ظرفیت مطلوبی که در اختیار دارد در ارائه خدمات به سایر سازمان ها 

و مبادی مربوطه زیر نظر قرارگاه جهادی آل هاشم فعال و مثمرثمر بوده است.
طبخ و توزیع بیش از ۱۰۸ هزار پرس غذای گرم

همچنین سرهنگ صفری، فرمانده گروه پشتیبانی آماد و ترابری رزمی نیروی 
پدافند هوائی اظهار کرد: علاوه بر طبخ و توزیع بیش از ۱۰۸ هزار پرس غذای گرم 
بین زائران اربعین حســینی )ع(، با توجه بــه گرمای هوا و به منظور جلوگیری از 
افت قند و گرمازدگی زائران، در این مدت ۱۲ هزار کیلوگرم انواع میوه های خنک 

فصل بین زائران توزیع شده است.
وی همچنین به توزیع یک هزار و ۷۰۰ قالب یخ برای خنک کردن میوه، آب 
معدنی و شربت بین مواکب نیروی پدافند هوائی اشاره کرد و افزود: روزانه ۶ هزار لیتر 
شربت خنک توسط مواکب نیروی پدافند هوائی ارتش بین زائران توزیع شده است.
فرمانده گروه پشتیبانی آماد و ترابری رزمی نیروی پدافند هوائی ارتش مستقر 
در مرز مهران یادآور شــد: در ایستگاه صلواتی میدان اربعین فضای مناسب برای 
اســکان موقت زائرین با ظرفیت پذیرش شبانه روزی ۵۰۰ نفر و ۳۰۰ نفر بانو برپا 
شده است و تاکنون حدود ۶۰ هزار نفر به صورت متناوب در این محل استراحت 

و اسکان داشته اند. 
وی در خصــوص ارائــه خدمات درمانی بــه زائران گفت: درمان ســرپایی 
و سرم تراپی در اتاق سرد ۱۶ تخته سیار مستقر در پایانه برکت نیز در حال انجام 
است که در صورت نیاز توسط آمبولانس مستقر به مراکز درمانی تخصصی اعزام 
می شوند. سرهنگ صفری خاطرنشــان کرد: پشتیبانی لجستیکی از موکب های 
مردمی و نظامی به وســیله تجهیزات و دســتگاه های در اختیار شامل لیفتراک، 
خودرو کشــنده، خودرو باری سبک و ســنگین، خودروهای یخچال دار سبک و 
ســنگین، خودرو  تانکر حمل آب از دیگر اقدامات و خدمات نیروی پدافند هوائی 

ارتش در مرز مهران است.
فرمانده سپاه حضرت ولی عصر)عج( استان خوزستان:

 هرسال اقبال مردم خوزستان 
به حركت اربعین بیشتر می شود

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر )عج( خوزستان گفت: حرکت اربعین 
نماد این اســت که به دور از کشتارها و ظلم هایی که بر مردم دنیا پیش 
می آید، یک حرکت معنوی در حال پایه ریزی بوده و ملت ها را به هم نزدیک 

می کند که باید در کنار حرکت حج به آن ارزش دهیم.
سردار حسن شاهوارپور چهارم شهریورماه در گفت وگویی رسانه ای، اظهارکرد: 
هر ملتی که در مسیر اربعین قرار بگیرد، احساس می کند یکی از نیازهای آخرالزمانی 
یعنی بسترســاز ظهور آقا امام زمان است. اربعین مورد اقبال همه جوامع است و 
خــودم دیده ام که جوامع مختلف از زیبایی های این پیاده روی و موهبت هایی که 

بین مردم رد و بدل می شود، صحبت می کنند.
به گزارش ایســنا، او با اشاره به مهمان نوازی عراقی ها، ادامه داد: مردم عراق 
حداکثر محبت را به زوار امام حسین دارند و این ها مسائلی است که جامعه امروز 
تشنه آن اســت. فرمانده سپاه حضرت ولی عصر )عج( خوزستان گفت: پیاده روی 
اربعین یکی از حرکات تمدن سازی است که نظام جمهوری اسلامی ایران و البته 

امام راحل و مقام معظم رهبری آن را علمداری و پرچمداری می کنند.
او بیان کرد: همیشــه آمریکایی ها در دنیا درگیر هستند و مردم در استرس 
زندگی می کنند و حرکت اربعین نماد این است که به دور از کشتارها و ظلم هایی 
که بر مردم دنیا پیش می آید، یک حرکت معنوی در حال پایه ریزی بوده و ملت ها 

را به هم نزدیک می کند که باید در کنار حرکت حج به آن ارزش دهیم. 

معاون رئیس جمهور:

پرداخت پول گندمکاران و حقوق بازنشستگان 
در اولویت كار دولت قرار دارد

کربی: 

ایران همچنان برای انجام هر كاری آماده است
وال استریت ژورنال:

تقابل یا توافق؛ چالش ائتلاف شرق
 برای سیاست خارجی آمریکا

همکاری های اطلاعاتی، دیپلماتیک و نظامی 
روســیه، چین، ایران و کره شــمالی چالش های 
راهبردی بزرگی را برای آمریکا و متحدانش ایجاد 
کرده و سیاست خارجه ایالات متحده را دستخوش 

تغییر کرده است.
روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال گزارش داد، 
فارغ از نتیجه انتخابات ریاست جمهوری ایالات متحده، 
همکاری میــان چین و روســیه می تواند انتخاب های 

استراتژیکی را بر کشورهای غربی تحمیل کند.
در گزارش وال استریت  ژورنال آمده است: »پایگاه 
نظامی و صنعتی غرب رو به زوال است و رأی دهندگان 
تمایلی بــه افزایش بودجه نظامی ندارنــد. آیا در این 
وضعیت، آمریکا و متحدانش می توانند تمامی این رقبا، 

از جمله ایران و کره شمالی، را مهار کنند؟«
به گزارش ایســنا،  رســانه آمریکایی با بیان اینکه 
بحران های متعدد جهان درهم تنیده شــده اند، گزارش 
داد اگر آمریکا توان بازدارندگی همزمان در برابر چندین 
رقیب قدرتمند را نداشته باشد، باید با یکی از این قدرت ها 

توافق کرده و امتیازاتی بدهد.
بحران هایی مانند تنش در غرب آسیا، جنگ اوکراین، 
مناقشه های دریایی چین با فیلیپین و تایوان و همچنین 
»تهدید« کره شمالی علیه کره جنوبی، بحران هایی هستند 
که مدیریت همزمان آن ها ممکن نیست و به اذعان یک 
مقام امنیت ملی آمریکا در دولت »دونالد ترامپ«، این 

بحران ها ایالات متحده را تحت فشار قرار داده است.
ایالات متحده و کشــورهای اروپایی از زمان حمله 
روســیه به اوکراین در سال ۲۰۲۲ به افزایش تولیدات 
نظامی خود روی آورده و کارخانه های جدیدی برای تولید 
مهمات ایجاد کرده اند، اما این اقدامات هنوز به هیچ وجه 

برای نیازهای جنگ های مدرن کافی نیست.
به گزارش رســانه آمریکایی، »جک کین« معاون 
ســابق ستاد ارتش ایالات متحده می گوید: »ما در حال 
حاضر درگیر ۲ جنگ هســتیم و سعی داریم مهمات و 
تجهیــزات لازم را برای متحدان خود فراهم کنیم. اگر 
درگیر یک جنگ جهانی شویم، در برابر دشمنان خود 
و توانایی هــای آنان با چالش هــای قابل توجهی مواجه 

خواهیم شد.«
با وجود اذعان تحلیلگران و مقامات سابق آمریکایی 
به ناتوانی این کشــور در مدیریت مناقشه های گسترده 
و جدید، پنتاگون باور دارد که برای رویارویی با تمامی 

سناریوها از جمله درگیری با چین آماده است.
بااین حال، برخی چهره ها در حزب جمهوری خواه، از 
جمله »جی دی ونس« معاون و همراه انتخاباتی دونالد 
ترامپ خواستار تمرکز بر شرق آسیا شده و ناتوانی آمریکا 
در تولید مهمات کافی را به عنوان دلیلی برای رها کردن 
اوکراین و کاهش تعهدات امنیتی به اروپا عنوان کرده اند.
به گزارش وال استریت  ژورنال، یکی از رویکردهایی 
کــه حلقه نزدیکان ترامپ در ســر دارند، انجام طرحی 

برخلاف طرح »هنری کیسینجر« وزیر خارجه و مشاور 
امنیت ملی اســبق آمریکاست. او در زمان حضور خود 
روابط واشنگتن با پکن را تحکیم کرد تا چین را از اتحاد 
جماهیر شــوروی دور نگه دارد. اکنون مشاوران ترامپ 
گزینه جذب »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روســیه 
را بررســی می کنند تا از تحکیم روابط پکن و مســکو 

جلوگیری کنند.
تحلیلگــران باور دارند این طرح می تواند به قیمت 
امنیــت اروپا و اوکراین تمام شــده و معماری امنیتی 
تــازه ای را در اروپــا رقم بزند. با این حال، بســیاری از 
جمهوری خواهــان و همچنین مقامات دولت دموکرات 
کنونی آمریکا، این ایده را یک خیال پردازی جنون آمیز 

توصیف کرده اند.
آنها می گویند ایالات متحده با حمایت های تمام عیار 
خود از اوکراین در جنگ با روسیه، نمی تواند انتظار داشته 
باشد که وضعیت روابط مسکو و واشنگتن صمیمی شده 

یا حتی به وضعیت قبل از جنگ بازگردد.
برخی از جمهوری خواهان مانند »مایک پمپئو« نیز 
خواستار تشدید تحریم ها علیه روسیه، افزایش چشمگیر 
حمایت نظامی از اوکراین و حفظ فشــار قوی بر چین، 
کره شمالی و ایران شده اند. با این حال، مشخص نیست 
با روی کار آمدن ترامپ، چه تغییری در سیاست خارجه 

آمریکا اتفاق می افتد.
»کامالا هریس« اما عنوان کرده که قصد ایجاد تغییر 

در این سیاست ها را نداشــته و دنباله رو سیاست هایی 
خواهد بود که در دولت بایدن پیگیری شــده اســت، 
یعنی بازگشــت نظامیان آمریکا به جناح شرقی اروپا، 
تامین سلاح برای اوکراین و ایجاد اتحادهای تازه در آسیا.

بــا این حال، احتمال پیروزی ترامپ در انتخابات و 
شــخصیت پیش بینی ناپذیر وی باعث شده کشورهای 
اروپایی به انتخاب های سختی روی بیاورند، مانند افزایش 
ســرمایه گذاری در حوزه های نظامی که با آغاز جنگ 

اوکراین، اجتناب ناپذیر به نظر می رسید.
به گزارش وال اســتریت ژورنال، اولویت های چین، 
روســیه، ایران و کره شــمالی در مناطق خود همیشه 
همپوشــانی ندارد، اما ایــن کشــورها در زمینه های 
دیپلماتیــک، اطلاعاتــی و نظامی به طــور فزاینده ای 
همــکاری کرده و حذف ایالات متحده از جایگاه قدرت 

برتر جهانی را یک اولویت اساسی می دانند.
برخــی از مقامــات دولت بایــدن و رهبران حزب 
دموکرات هشــدار داده اند که هرگونه تلاش برای ایجاد 
شــکاف بین روســیه و چین با قربانی کردن اوکراین و 
امنیت اروپا می تواند مهم ترین دارایی سیاست خارجی 
آمریکا را در خطر بیندازد، یعنی شبکه اتحادهای گسترده 
واشنگتن در جهان. رها کردن اوکراین و توافق با روسیه 
می تواند متحدان واشنگتن را به این فکر بیندازد که تا 
چه حد می تواننــد روی حمایت و چتر امنیتی آمریکا 

حساب کنند.

عارف: 

برای حل مشکلات به توانایی داخلی تکیه داریم
تقدیر و تشکر سفارت ایران از ملت و دولت عراق 

در پایان اربعین ۱۴۰۳

برجام اگر به نفع ایران بود ابزار باج خواهی آمریکا نمی شد

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه امام 
راحل به ما درس وحدت کلمه آموخت، تاکید کرد: 
مشکلات حل شــدنی است و برای حل مشکلات 

چشم به دانش و توانایی داخلی دوخته ایم.
محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در مراسم 
تجدید میثــاق رئیس جمهور و اعضــای هیئت دولت 
چهاردهم با آرمان های امام راحل که مقارن با آغاز هفته 
دولت نیز بود، تصریح کرد: از امام خمینی)ره( آموختیم 
که مردم پشــتوانه اصلی نظام هستند و خدمت به آنها 
واجب و فرض بر تمامی مســئولان دولتی است، لذا با 
امام،  شــهدا و مردم عهد می بندیم در این مسیر کوشا 

باشیم و از هیچ خدمتی دریغ نورزیم.
وی افــزود: امام راحل به ما درس وحدت کلمه داد 
و امروز نیز یقینا با وحدت کلمه و هم افزایی مشــکلات 
شناسایی و حل خواهد شد و مردم ان شاءالله نشانه های 

بهبود وضعیت را خواهند دید.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه قطب نمای 
دولت وفاق ملی اســناد بالادســتی اســت تاکید کرد: 
شاخص های تبیین شــده اقتصادی،  سیاسی،  فرهنگی 
و اجتماعی در اســناد بالادستی منشور متحدالشکلی 
بین سران قوا و بخش های اجرائی ایجاد کرده است که 

با انجام و به ثمر رساندن آنها،  ضمن پیشرفت چشمگیر 
کشور در عرصه های مختلف شاهد رضایتمندی مردم نیز 
خواهیم بود. عارف همچنین خاطر نشان کرد: مشکلات 
حل شــدنی است و برای حل مشکلات چشم به دانش 
و توانایی داخلی دوختیم و البته از دانش بین المللی نیز 

استفاده خواهیم کرد.
 رمز موفقیت یک نظام سیاسی

 اعتماد متقابل بین مردم و نظام است
همچنیــن محمدرضــا عارف در فضــای مجازی 
نوشت: امروز و در آغازین روزهای هفته دولت به اتفاق 
رئیس جمهور محتــرم و همکاران خوبم در دولت برای 
تجدید عهد با رهبــر فقید انقلاب و مردم به حرم امام 

خمینی)ره( رفتیم.
وی تأکید کرد: سخنان حاج سید حسن آقا مبنی 
بر وفای به عهد که کلیدواژه سخنرانی ایشان بود برای 
ما که خدمتگزار مردم هستیم بسیار حائز اهمیت است.
عارف افزود: رمز موفقیت یک نظام سیاسی اعتماد 
متقابل بین مردم و نظام است و اعتماد مردم به مسئولان 
هم، در وفای به عهدی است که کارگزاران نظام باید به 
آن پایبند باشند. در دولت وفاق ملی مصمم هستیم بر 

سر عهد خود با مردم بمانیم.

ســفارت جمهوری اسلامی ایران در عراق به 
اربعین 14۰3 در  برگزاری مراسم  پایان  مناسبت 
پیامی از زائران اربعین حسینی )ع(، دولت و ملت 

عراق تقدیر و تشکر کرد.
ســفارت جمهوری اسلامی ایران در بغداد پایتخت 
کشور عراق در پیامی از حسن میزبانی دولت و ملت عراق 

از زائرین اربعین حسینی تقدیر و تشکر کرد.
در پیام تشــکر ســفارت جمهوری اسلامی ایران 
در پایان اربعین حســینی ۱۴۰۳ آمده اســت: سفارت 
جمهوری اســلامی ایران در عراق به مناســبت پایان 
برگزاری مراسم باشکوه اربعین حسینی )ع( وظیفه خود 
می داند مراتب تشــکر و سپاس خویش را از مرجعیت 
عالی، دولت، عشایر غیور، آحاد مردم مهمان نواز عراقی، 
و همچنین مسئولین محترم عتبات عالیات، موکب داران 
عزیز عراقی، کلیه قوای مسلح، نیروهای امنیتی و پلیس، 
کادر پزشــکی و درمانی، جمعیــت هلال احمر، پلیس 
مرزبانی، نیروهای خدوم مستقر در گذرگاه های مرزی، 
خبرنگاران و اصحاب رسانه و تک تک دلدادگان حسینی 
که میزبان بخشــنده زوار در قلب هــا و منازل خویش 
 بودند یا به هر نحوی به برگزاری مراســم کمک کردند،

اعلام کند.

در ادامــه این پیام عنوان شــده اســت: مراســم 
باشــکوه اربعین حسینی امســال که با الهام از مکتب 
سیدالشــهدا)ع( در حمایت از مظلومان غزه و برائت از 
ظالمان جنایتکار، حال و هوای متمایزی گرفته بود، بیش 
از پیش باور به پیاده روی اربعین به عنوان مقدمه ظهور 
امام زمان )عج( را به منصه ظهور رســاند. به راستی که 
اربعین امسال ظرفیت های فرهنگی، تمدنی، ارزش ها و 
باورهای مکتب امام حسین )ع( را پیش چشم جهانیان 

به نمایش گذاشت.
سفارت جمهوری اسلامی ایران در عراق خاطرنشان 
کرد: جا دارد از یکایک زوار و موکب داران عزیز ایرانی نیز 
که با همکاری، همدلی، همراهی و بردباری که جلوه ای از 
عشق حسین )ع( بود، مسئولین برگزاری مراسم اربعین 

را یاری کردند، تشکر و قدردانی شود.
به گــزارش ایرنا، در پایان این پیام تشــکر اظهار 
شده اســت: از خداوند متعال خواســتاریم که توفیق 
خدمت رســانی بیشــتر و بهتر را در برگــزاری هرچه 
باشــکوه تر مراســم اربعین حســینی )ع( در سال های 
آینده بــا همراهی و هماهنگی مســئولین محترم دو 
 کشــور و همه دست اندرکاران و زائرین دلداده حسینی 

داشته باشیم.

یک سایت غربگرا با اشــاره به اظهارات وزیر 
خارجه مبنی بر این که برجام به شــکل فعلی قابل 
احیا و اجرا نیست، به تمجید از محمدجواد ظریف 

پرداخت!
عصر ایران نوشت: »عباس عراقچی وزیر خارجه جدید 
ایران در نخستین اظهارنظر گفته است: »اکنون احیای آن 
مذاکرات )برجام( به آســانی گذشته نیست و این را باید 
همــه بدانیم در خود برجام هم بعضــی از تاریخ هایی که 
وجود داشــته، گذشته است و لذا برجام به آن شکل فعلی 
که وجود دارد قابل احیا نیست.« عراقچی از جمله افرادی 
اســت که در اکثر سال های مذاکرات هسته ای تاکنون در 
تیم ایرانی مذاکرات حضور داشــته اســت. البته این فقط 
عراقچی نیست که به این نتیجه رسیده که احیای برجام 
تقریباً ناممکن است بلکه دولت رئیسی و امیرعبداللهیان 
و باقری دو دیپلمات اصلی آن هم به این نتیجه رســیده 
بودند. به همین دلیل هم مذاکرات هســته ای به بن بست 
خورد، در نتیجه قبل از عراقچی، در دولت رئیســی هم به 
ناتوانی و هم به ناممکن بودن احیای برجام رسیده بودند. 
اینجاست که قبل از هر چیز، تحقق پیش بینی ظریف بیش 
از پیش نمایان می شود، وقتی در آخرین روزهای وزارت در 
ســال ۱۴۰۰ خطاب به خبرنگاران گفته بود: »این آقایان 
اگر بتوانند فقط دو صفحه توافق بنویســند بنده در مقابل 
آنها تعظیم می کنم و دست شان را می بوسم«. حالا می توان 

با قدرت بیشتری گفت  ای کاش برجام در آخرین ماه های 
دولت روحانی و از طریق مذاکرات با دولت جو بایدن، احیا 
می شــد و کار به مراحل بعدی کشیده نمی شد.  ای کاش 
تعاملات ایران و آمریکا در دولت ترامپ به نتیجه می رسید 

و کار به خروج ترامپ از برجام کشیده نمی شد.
اشــاره به این نکته هم مهم است اصولگرایان و دولت 
رئیسی در طول ۳ ســال حکمرانی، نه تنها برجام را کنار 
نگذاشتند بلکه برای احیا و بازگشت آن نیز تلاش کردند و 
البته شکست خوردند و حتی نتوانستند جایگزینی بیابند. 
اصولگرایان آن قدر که در آسیب زدن به برجام موفق بودند 
اما در طرح جایگزین حداقلی، ناکام ماندند. حل مســئله 
تحریم های اساسی علیه ایران از مسیر حل مسئله هسته ای 
می گذرد. حل مسئله هسته ای نیز از طریق مذاکرات ممکن 
اســت. مذاکراتی که یک بار به نتیجه رسید اما ناکام ماند. 
حالا با دانستن سرنوشت برجام، باید مذاکرات جدید و به روز 
را شــروع کرد. البته پیش بینی می شود با بلایی که بر سر 
برجام آمد هر نوع توافق جدیدی با آمریکا با مشــکلات و 
دردسرهای عجیب و غریبی همراه شود. با این حال، احتمال 
ورود به مذاکــرات جدید برای توافق جدید ، یک احتمال 
خوب است.  با این حال ایران با تحریم های اساسی روبه رو 
است و برداشتن این تحریم ها، یکی از اولویت های اساسی 
ایران اســت، گرچه اولویت منطقه و اروپا و آمریکا نباشد. 
عباس عراقچی وزیر خارجه جدید ایران هم گفته است »اگر 

بتوانیم در رفع تحریم ها یک ساعت هم تاخیر نمی کنیم«. 
شــروع مذاکرات جدید بر اساس طرح جدید برای توافق 
جدید با هدف حل مســئله هســته ای و برداشته شــدن 
تحریم های مرتبط و اساسی، اولویت امروز قبل از فرداست«.
تحلیل ســایت غربگرا، نشــانه عمیق ترین ابتذال در 
تحلیلگری اســت، چه این که خطای محاسبه راهبردی 
درباره دشــمن و خسارات ناشــی از آن را موفقیت برای 

ظریف وانمود می کند!
اولاً این بیان که برجام به شکل فعلی قابل احیا نیست، 
به معنای این است که حقوق پایمال شده ایران در برجام 
با وجود امتیازات نقد واگذار شده، اعاده نخواهد شد. ریشه 
این خســارت در سرهم بندی توافق و ناهمزمانی تعهدات 
طرفین و برگشــت ناپذیری امتیازات داده شــده از سوی 
دولت روحانی در مقابل وعده های نسیه و قابل نقض طرف 
غربی قرار داشت. ضمناً ظریف و روحانی برخلاف هشدار 
صاحب نظــران، ادعا می کردند که امــکان ندارد و آمریکا 
)دولت های اوباما/ترامپ( نمی توانند از توافق خارج شوند و 
تحریم ها برگشت پذیر نیست. اما دیدیم که آمریکا ابتدا به 
شکل تدریجی و فزاینده به نقض توافق پرداخت و سپس با 
اطمیان از رسوب شدگی دولت روحانی در تعهدات یکطرفه، 

کاملًا از توافق خارج شد و حقوق ایران را پایمال کرد.
بــه عبارت دیگر، انعقاد چنان توافق افتضاحی از نگاه 
حقوق بین الملل و دیپلماسی محل اعتراض صاحب نظران 

بوده و هست ولو اینکه خالق این افتضاح به دیگران طعنه 
بزند که نمی توانید اندازه دو صفحه توافق کنید! توافق به چه 
قیمت و هزینه؟ به قیمت اوراق کردن یا تعطیلی 9۵درصد 
برنامه هسته ای و ضمناً دو برابر شدن تعداد تحریم ها و این 
که دســت ایران به جایی بند نباشد و نداند که این چک 

برگشت خورده )تقلبی( را چگونه باید نقد کند؟!
ثانیــاً افتضاح تر از مالباختگــی در برجام و اذعان به 
امکان ناپذیــری احیای آن، زمزمــه آرزوی انعقاد توافقی 
مشابه با آمریکاست. اگر برجام خوب و مفید بود باید ادامه 
پیدا می کرد و تحریم ها را در ازای امتیازات واگذارشده لغو 
می کرد، نه این که کســانی بعد از ۱۱ سال سردرگمی، در 
بازی مار و پله اعتماد به غرب، گزیده شوند و دوباره بخواهند 

از پله اول اعتماد و التماس شروع کنند!
ثالثاً ادبیــات »ای کاش...« درباره دولت های ترامپ و 
بایدن به وضوح نشــان می دهد که نویسنده دنبال تحلیل 
مبتنی بر واقعیت نبوده است. هم دولت ترامپ و هم دولت 
بایدن مصمم بودن تنظیم فاجعه بار برجام برای ایران را ابزار 
گروکشی و باج خواهی بیشتر قرار دهند و همین، تصویری 
دیگری اســت از عمق فاجعه ای که در نگارش غلط برجام 

به ضرر ایران رقم خورد.

عراقچی: برجام قابل احیا نیست
بقیه از صفحه ۲

عراقچی با اشــاره به ایــن موضوع که چین 
و روســیه دوســتان نزدیــک ما هســتند گفت: 
همکاری های ما با آنها همکاری های راهبردی است. 
این دو کشور در زمان سختی ها و در زمان تحریم ها 
در کنار ما بودند و کمک کردند. کشورهای دیگری 
هم هستند که در شرایط سخت به ما کمک کردند 
حتما این کشورها را نه تنها فراموش نمی کنیم بلکه 
روابط با آنها را محکم تر خواهیم کرد و گســترش 
خواهیم داد و سعی می کنیم که ضوابط درست و 
معقولی هم برای آنها طراحی کنیم. ما یک برنامه 
یعنی چشم انداز ۲۵ ساله با چین طراحی کردیم 
و امضا شــده که در حقیقت یک چشم اندازی را 

به ما می دهد. 
 وی تصریــح کــرد: با روســیه یــک برنامه

۱۰ ســاله داریــم و الان درحــال مذاکــره برای 
یک برنامه ۲۰ ســاله هســتیم. با این دو سند در 
ارتباط با چین و روســیه یک چشم انداز طولانی 
خواهیم داشــت که در هر شرایطی تعاملات ما با 
 آنها ادامه پیدا خواهد کرد و این سیاســت ما هم 

خواهد بود.
وزیــر خارجــه دولــت چهاردهم با اشــاره 
بــه اســتفاده از ســازوکارهای بین المللی نظیر 
شــانگهای و بریکــس گفــت: مباحــث مهم ما 
بحث دیپلماســی اقتصادی هســت و دیپلماسی 
اقتصــادی قطعاً بخش مهمــی از فعالیت وزارت 
 امور خارجه و حرکت سیاست خارجی ما را در بر 

خواهد گرفت.
عراقچی با بیان اینکه من معتقد هســتم که 
وزارت امــور خارجه و سیاســت خارجی ما باید 
در مدار پیشــرفت اقتصادی کشــور قــرار بگیرد 
تصریح کرد:  پیشــرفت اقتصــادی یعنی در چه 
مدار و محوری طراحی شــده باشــد که دستگاه 
 دیپلماســی کشــور هم در همان جهت حرکت 

کند.
وی افزود:  این امر وظیفه ســنگینی را برای 
ما ایجاد می کند و باید دقت داشــته باشیم وزارت 
امور خارجه قرار نیست وارد فعالیت های اقتصادی 
شود و نخواهد شد اما باید راه را برای فعالان بخش 
اقتصادی چه در حوزه بخش دولتی چه در بخش 
خصوصی باز کنیم، موانع را رفع کرده و تسهیلات 

ایجاد کنیم.
وزیــر امور خارجــه در ایــن راســتا ادامه 
داد:  باید بازارهای جدیــد را پیدا کرده و معرفی 

کنیم،  فضاهای سیاســی مطلوبی را ایجاد بکنیم 
که فعالان اقتصادی در این فضا حرکت کرده و از 

آن استفاده کنند.
دیپلماسی، میدان و رسانه

 این سه  باید با هم حرکت کنند 
عراقچی در ارتباط با دوگانه سازی ها درخصوص 
میدان و دیپلماسی عنوان داشت: گرچه بعضا بحث 
میدان و دیپلماســی پیش می آید ولی من  واقعا 
معتقدم و در برنامه خود نیز به صراحت آوردم که 
هیچ تفاوتی بین میدان و دیپلماسی قائل نیستم و 
این دو را یک واحد یکپارچه می دانم که با هم در 
جهت اهداف مشخص حرکت می کنند، هر کدام 
دیگری را تکمیل کرده و  هر کدام وظایف خودش 

را انجام می دهد. 
وزیر امور خارجــه در ادامه افزود: من  ضلع 

ســومی را به این دو تا اضافه می کنم  و آن ضلع 
رسانه است.

عراقچی خاطرنشان کرد: این اعتقاد شخصی 
خودم و حاصل تجربه ۴۰ ساله در حوزه سیاست 
خارجی است. رسانه روایت سازی می کند و رسانه 
هست که تصویر را ارائه می دهد، این رسانه هست 
که ممکن است  شکستی را پیروزی و  پیروزی را 

شکست جلوه دهد.
وی تصریح کرد: نمونه های متعددی وجود دارد 
که چه در حوزه میدان و چه در حوزه دیپلماسی 
 موفقیت های به دســت آمده ولی رسانه نتوانسته 
پا به پا حرکت کند و این رسانه های دشمن بود که 

پیروزی را شکست جلوه داده است.

عراقچی در گفت وگو با کیودو ژاپن: 
مدیریت تنش با آمریکا و بازسازی روابط با اروپا 

مشروط به تغییر رویکرد خصمانه آنها است
سیدعباس عراقچی در مصاحبه با خبرگزاری 
کیودو ژاپن گفت: وزارت امور خارجه ایران در دوره 
جدید وارد عمل خواهد شد تا تنش ها با واشنگتن 
را مدیریت کرده، روابط با کشــورهای اروپایی را 
بازســازی نماید - البته تنهــا در صورتی که آنها 
دســت از رویکرد خصمانه خود بردارند- و هدف 
وزارت خارجه احیای توافق هسته ای سال ۲۰۱۵ 
و لغو تحریم ها خواهد بود. من در تبیین سیاست 
خارجی خود در مجلس شــورای اسلامی بر هدف 
حیاتیِ لغو تحریم ها، به ویژه تحریم های یکجانبه، 
از طریــق مذاکراتِ جدی، متمرکز و زمان مند در 
عین پایبندی به اصول بنیادین کشور تأکید کردم.

حضور عراقچی بر سر مزار شهید امیرعبداللهیان
سید عباس عراقچی روز شنبه در آستان مطهر 
حضرت عبدالعظیم الحســنی )ع( در گفت و گوی 
کوتاهی با خبرنگاران تصریح کرد: مذاکرات مربوط 
به رفــع تحریم ها را دنبال خواهیم کرد و عجله و 
تاخیر بی جهتی مربوط به تحریم ها صورت نخواهد 
گرفت. وی گفــت: در تعامــل و روابط با جهان، 
کشورهای همسایه و اوراسیا در اولویت ما قرار دارند.
عراقچی در این برنامه ضمن زیارت حرم مطهر 
حضرت عبدالعظیم حســنی )ع( با حضور در مزار 
شهید »حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه 
فقید در شبســتان امام خمینی)ره( با نثار گل و 
قرائت فاتحه با این شهید خدمت تجدید میثاق کرد.

ایران و ویتنام 
بر توسعه همکاری 

در زمینه مبارزه با جرائم 
تأكید كردند

در دیدار ســفیر جمهوری اسلامی ایران 
در ویتنام با وزیر امنیت عمومی این کشــور؛ 
پیرامون موضوعات  تبادل نظر  دو طرف ضمن 
مختلف بر توسعه همکاری ها در زمینه مبارزه 

با جرائم تاکید کردند.
علی اکبر نظری سفیر جمهوری اسلامی ایران در 
 هانوی )پایتخت ویتنام( با اشاره به دیدار با »کوانگ« 
وزیــر امنیت عمومی ویتنام، اعلام کرد که طرفین بر 
اجرای اســناد، تبادل هیئت ها و همکاری در زمینه 

مبارزه با جرائم تاکید کردند.
نظری در صفحه شخصی خود در فضای مجازی 
نوشت: کوانگ در این دیدار برگزاری موفق انتخابات 
ریاســت جمهوری اخیر در ایران و انتخاب مســعود 
پزشــکیان را به عنوان رئیس جمهوری اسلامی ایران 
تبریک گفت و بر توســعه و بهبود روابط ۲ کشور در 

راستای منافع ملی تاکید کرد.
به گزارش ایرنا،در این دیدار همچنین بر اجرای 
اســناد همکاری مرتبط با تبادل هیئت ها در زمینه 

مبارزه با جرائم تاکید شد.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: 
از دگرگونی های نظام  با اشراف کامل  می بایست 
جهانی و رصد فناوری های پیشرفته، در لبه دانش 

حرکت کنیم.
امیر نصیرزاده، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
در نخستین نشست شورای راهبردی با حضور در جمع 
معاونیــن و مدیران عامل ســازمان های وزارت دفاع با 
تسلیت و تعزیت ایام اربعین حسینی و تشکر از اقدامات 
صورت گرفته توســط امیر سرتیپ آشتیانی وزیر دفاع 
پیشین این وزارتخانه با اشاره به رأی اعتماد نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی به وزیر دفاع گفت: رأی بالای 
مجلس شورای اسلامی در ادوار مختلف مجلس به وزرای 
دفــاع و همین طور دوره کنونی، بیانگر عملکرد خوب و 

شایســته نیروهای مسلح بوده است و ان شاءالله بتوانیم 
در این راه خطیر همانند وزرای دفاع قبلی امانتدار خوبی 

برای نیروهای مسلح باشیم.
وی با اشاره به حضور سرمایه های ارزشمند انسانی 
در مجموعه وزارت دفاع تصریح کرد: زیست بوم فناورانه و 
دانشی این وزارتخانه، تجلی سرمایه های موفق انسانی 
در حوزه مدیریتی را به همراه داشته است که این مهم 
باید با رعایت اصل »همتا پروری« در مســیر پشتیبانی 
همه جانبه از نیروهای مسلح و اعتلای قدرت جمهوری 

اسلامی تقویت شود.
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح با تأکید بر 
تقویت اصل تحقیق، پژوهش، پویایی دانشــگاه و مراکز 
علمی و پژوهشی وزارت دفاع، با تأکید بر بهره مندی از 

ظرفیت های نخبگان و شــرکت های دانش بنیان گفت: 
در جهان کنونی با اشکال مختلفی از تهدیدات نوظهور 
رو به رو هستیم؛ بنابراین وزارت دفاع می بایست با اشراف 
کامل از دگرگونی های نظام جهانی و رصد فناوری های 
پیشــرفته، در لبه دانش حرکت کرده و متناسب با نیاز 
نیروهای مسلح و کشــور، اصل »بازدارندگی فعال« را 
به عنــوان دکترین دفاعی جمهوری اســلامی تقویت 

می نمائیم.
امیر نصیرزاده بر انسجام درونی و تقویت ارزش های 
معنوی، اقتدار معنوی را همسنگ اقتدار دفاعی و نظامی 
عنوان کرد و خطاب به تمامی مسئولان و مدیران عالی 
ســازمان ها، بر همدلی، وفاق، حذف تشــریفات زائد و 

افزایش انگیزه های معنوی تأکید کرد.

وزارت بازرگانی محدودیت های جدید صادراتی 
را بر 1۲3 نهاد هایی در روسیه، چین و ایران اعمال 

کرد.
در  آمریــکا  ایــالات متحــده  بازرگانــی  وزارت 
اطلاعیه ای در فدرال رجیستر اعلام کرد که این کشور 
محدودیت های جدید صادراتی را بر ۱۲۳ نهاد از جمله 
۶۳ نهاد در روسیه، ۴۲ نهاد در چین و ۱۱ نهاد در ایران 
اعمال کرده است. مطابق با این اطلاعیه محدودیت های 

صادراتی همچنین علیه چند نهاد در قبرس، قرقیزستان، 
ترکیه، اوکراین و امارات متحده عربی اعمال شده است. 
به گزارش ایســنا، در اطلاعیــه وزارت بازرگانی آمریکا 
آمده اســت که این شرکت ها به دلیل صادرات قطعات 
الکترونیکی ســاخت آمریکا، فناوری های حســاس و 
اقلام دیگر به روســیه و ایران یا صادرات کالاهایی برای 
سودرسانی به صنعت دفاعی یا سرویس های اطلاعاتی 

روسیه به فهرست نهادها اضافه شده اند.

مجری طرح ساخت واحدهای ۲ و 3 نیروگاه 
اتمی بوشهر از پیشــرفت قابل ملاحظه در روند 

احداث این واحدها خبر داد.
مسعود نصوری، مجری طرح ساخت واحدهای ۲ و 
۳ نیروگاه اتمی بوشهر اظهار کرد: تاکنون برای ساخت 
این واحدهای نیروگاهی جدید نزدیک  به ۶ میلیون متر 
مکعب عملیات خاکبرداری و خاکریزی انجام شده است.
وی ادامه داد: اجرای ۴۷ هزار شــمع برای تحکیم 
بستر و بهسازی خاک به روش اختلاط عمیق و تکمیل 
مرحله ۱ و ۲ عملیات سپرکوبی نیز صورت گرفته است.

به گزارش ایرنا نصوری بیان کرد: تمام قراردادهای 
مربــوط به ســاخت ســاختمان منعقــد و بتن ریزی 
شالوده های آن آغاز شده است. حدود ۴ هزار نفر در این 

واحدها مشغول به فعالیت هستند و تاکنون دو آزمون 
برای جذب و به کارگیری نیروهای متخصص در زمان 

بهره برداری برگزار شده است.
مجری طرح ساخت واحدهای ۲ و ۳ نیروگاه اتمی 
بوشــهر تاکید کرد: قراردادهای کالاهای ساخت داخل 
با شــرکت های ایرانی منعقد شده و تجهیزات بر اساس 
الزامات ایمنی و هسته ای تامین و وارد کارگاه می شود.

وی خاطرنشــان کرد: ســاخت نیروگاه های جدید 
فرصت مناســبی برای رشد شرکت های دانش بنیان در 
کشور در زمینه دســتیابی به برق هسته ای است. این 
طرح ها با توجه به برنامه های جبرانی با ســرعت انجام 
می شوند تا ۵ سال آینده واحد دوم و ۱۸ ماه بعد از آن 

واحد سوم به بهره برداری برسد.

پیشرفت مناسب روند احداث واحدهای دوم و سوم 
نیروگاه اتمی بوشهر

امیر نصیرزاده در نشست راهبردی با مدیران عالی وزارت دفاع:

باید با اشراف كامل از دگرگونی های نظام جهانی، در لبه دانش حركت كنیم

محدودیت های صادراتی جدید آمریکا علیه ۱۲۳ نهاد بین المللی


